

# 國際瀕危物種日 學習單

## Endangered Species Day Worksheet



動物的  
避難所

### 為何要訂定國際瀕危物種日？

人類生存仰賴生物多樣性，全世界野生動植物卻面臨生存威脅。為了呼籲大眾關注保護生物多樣性，聯合國將每年五月第三個星期五訂為「國際瀕危物種日」。

### About International Endangered Species Day

Biodiversity is closely linked to human survival, yet wildlife around the world is facing survival threats. To raise public awareness, the United Nations designate the third Friday of May as "International Endangered Species Day."



#### Q1

國際自然保育聯盟的紅皮書九大分類中，物種受到滅絕威脅的程度，依照顏色區分，下列何者為**非**？A. 紅色 – 無危 B. 紅色 – 極度瀕危 C. 橘色 – 瀕危

According to the IUCN Red List categories, the levels of extinction risk are organized by colors. Which of the following is NOT true?

- A. Red represents Least Concern
- B. Red represents Critically Endangered
- C. Orange represents Endangered

#### Q2

本次展覽的標本中，何者屬於 IUCN 紅皮書中的極危物種？(複選) A. 黑猩猩 B. 射紋陸龜 C. 穿山甲

Which of the specimens in this exhibition are classified as Critically Endangered on the IUCN Red List? A. Chimpanzee B. Radiated Tortoise C. Formosan Pangolin

#### Q3

下列何者不屬於 2030 永續發展目標？  
A. 促進永續農業 B. 遏止生物多樣性消失 C. 發展太空計畫

Which of the following is not part of the 2030 Sustainable Development Goals? A. Promote sustainable agriculture B. Halt biodiversity loss C. Develop space program

#### Q4

你今天動物園看到哪些瀕危動物？

What endangered animals did you see at Taipei Zoo today?

